



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, November 19, 2025 – 10 a.m. West Baton Rouge Museum
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

AGENDA

Commissioners Present:

Wilbert Carmouche, Avoyelles, Chair
John Clark, Iberville
Fawn Hernandez, Lafayette
Quenton Fontenot, Lafourche
Paula Lambert, Pointe Coupee
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, St. Mary, Treasurer
Mart Black, Terrebonne
Angelique Bergeron, West Baton Rouge, Secretary

Commissioners Absent:

Darrel Rivere, Assumption
Anna Ferguson, Concordia
Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia

Others Present:

Michelle Felterman, BTNEP
Nicki Boudreaux, BTNEP
Angela Rathle, National Park Service
Charles Caillouet
Justin Lemoine, Office of Cultural Development
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area

- I. Call to Order and Pledge of Allegiance**
 - a. Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:05 AM.
- II. Agenda Approval**

- a. Carmouche called for a motion to approve the agenda. Mart Black moved to approve, seconded by Carrie Stansbury. Motion passed unanimously

III. Minutes Approval

- a. March 2025
 - i. Fawn Hernandez moved to approve, seconded by Jennifer Stelly. Motion passed unanimously.
- b. May 2025
 - i. Quenton Fontenot moved to approve, seconded by Angelique Bergeron. Motion passed unanimously.
- c. September 2025
 - i. Carrie Stansbury moved to approve, seconded by Herman Fuselier. Motion passed unanimously.

IV. Staffing Update

- a. Caroline Cassagne reintroduced Black to the board.
- b. Cassagne gave an update on the assistant director search. There were 90 applicants, 10 virtual interviews, and 3 in-person interviews. Cassagne hopes to have preferred candidate accept by the end of this week.
- c. Ascension Parish is still vacant. Cassagne will work to fill the position in February when Don Haydel's term would have been up.

V. Executive Committee Elections

- a. Cassagne called for any interested commissioners to reach out. Executive Committee terms are for one year. Elections will be held in January.

VI. 2026 Meeting Schedule – Last Wednesday of every other month. Any commissioners interested in hosting should reach out to Cassagne.

- a. January 28, 2026 – Travel meeting TBD
- b. March 25, 2026 – Will be a review meeting at WBR Museum for grants
- c. May 27, 2026 – Quenton requested to host, Angela offered to assist
- d. July 29, 2026 – WBR museum
- e. September 30, 2026 - TBD
- f. December 2, 2026 – WBR Museum

VII. Federal Update

- a. ANHA is operating on a continuing resolution for FY 26 money until January 30, 2026. ANHA will be spending down FY 24 by September 30, 2026.
- b. Cassagne is starting Federal reporting soon and will be reaching out to commissioners regarding volunteer time.
- c. Appropriations from the federal government should be level for FY 26.

VIII. Active Projects Update

- a. Cassagne reviewed current projects, highlighted the Retail Works project with Main Street, BTNEP Drain painting project, Baldwin Playground project, and the new contract with Swamp Base (multiple projects) for \$20,000.

IX. Atchafalaya Wild Grant Program

- a. Cassagne gave an overview of the grant program and shared the guidelines with the commission. The goal is 4-5 larger projects, not a larger number of small projects

X. 2026 Year of Outdoors

- a. Cassagne presented ArcGIS map for recreation in the Atchafalaya in 2026, relating outdoors to the Water Heritage Trail.

XI. ANHA Staff Updates

- a. Upcoming Travel –
 - i. ANHA will be in Washington, D.C. in February. In December, ANHA will attend the LUMCON groundbreaking. Cassagne will bring the new AD on a tour of meetings to parishes. The Sunset mural unveiling is December 12. LOT is hosting a Tourism Marketing Seminar on January 20-21. The LTA annual Meeting Jan 22 in Lafayette. The Folk Alliance Intl. conference in New Orleans is January 21-25. Cassagne will send out the list of official showcase artists.

XII. Other Business

- a. Comments from public attendees (if any)

XIII. BTNEP Presentation

- a. Michelle Felterman and Nicki Boudreaux gave information on BTNEP and the organization's programs.

XIV. Commissioner Announcements

- a. *Avoyelles*: Holiday train stopping in Simmesport on Dec 3. There's a fais-do-do on Dec 7. Spring Bayou will have its Christmas boat parade. The Solomon Northup statue unveiling will take place on January 4, which is the date he was freed.
- b. *Iberville*: Swamp Life 2026 will take place in October. Iberville Parish is finishing up the Bayou Pigeon boat landing project with CPRA.
- c. *Lafayette*: ACA announced the 2026 performing arts lineup.
- d. *Lafourche*: The Cajun Music Preservation Society is hosting its last Cajun Jam for the year. Jan 6 will be the Cajun Mardi Gras jam. The Southern Division of the American Fisheries Society is in New Orleans March 5-8.
- e. *Pointe Coupee*: Holiday Market at the Mill is Nov 22-23. The first historic marker commemorating the 1927 Flood will be unveiled in December in New Roads. They will be replacing the Earnest Gaines historic marker on January 16.
- f. *St. Landry*: Fuselier will be in D.C. for the Clifton Chenier tribute.
- g. *St. Martin*: Nov 22 is Duck Duck Brunch at Atchafalaya Basin Landing. Stelly shared the Thriving Communities workshop was a success.
- h. *St. Mary*: The Spirit of Morgan City Festival is Nov 29.
- i. *Terrebonne*: Black encouraged commissioners to visit ExploreHouma.com for information on the many events throughout the parish.
- j. *West Baton Rouge*: Dec 12 is Historical Happy Hour. The West Baton Rouge Museum currently has an exhibit on Native American basket weaving.
- k. *National Park Service*: They are already planning Mardi Gras in Eunice. They are doing a paint-by-numbers mural in Eunice. The Lafayette center remains closed.

XV. Adjourn

- a. Meeting adjourned at 11:29 a.m.



Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission
Mercredi 19 novembre 2025 – 10 h Musée West Baton Rouge
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

ORDRE DU JOUR

Commissaires présents :

Wilbert Carmouche, Avoyelles, président
John Clark, Iberville
Fawn Hernandez, Lafayette
Quenton Fontenot, Lafourche
Paula Lambert, Pointe Coupee
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, St. Mary, trésorière
Mart Black, Terrebonne
Angelique Bergeron, West Baton Rouge, secrétaire

Commissaires absents :

Darrel Rivere, Assumption
Anna Ferguson, Concordia
Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia

Autres personnes présentes :

Michelle Felterman, BTNEP
Nicki Boudreaux, BTNEP
Angela Rathle, Service des parcs nationaux
Charles Caillouet
Justin Lemoine, Bureau du développement culturel
Caroline Cassagne, Zone patrimoniale nationale d'Atchafalaya

I. Ouverture de la séance et serment d'allégeance

- a. Wilbert Carmouche a ouvert la séance à 10 h 05.

II. Approbation de l'ordre du jour

- a. Carmouche a demandé une motion pour approuver l'ordre du jour. Mart Black a proposé l'approbation, appuyé par Carrie Stansbury. La motion a été adoptée à l'unanimité.

III. Approbation du procès-verbal

- a. Mars 2025
 - i. Fawn Hernandez a proposé d'approuver le procès-verbal, appuyée par Jennifer Stelly. La motion a été adoptée à l'unanimité.
- b. Mai 2025
 - i. Quenton Fontenot a proposé d'approuver, appuyé par Angelique Bergeron. La motion a été adoptée à l'unanimité.
- c. Septembre 2025
 - i. Carrie Stansbury a proposé d'approuver, appuyée par Herman Fuselier. La motion a été adoptée à l'unanimité.

IV. Mise à jour sur le personnel

- a. Caroline Cassagne a présenté à nouveau Black au conseil d'administration.
- b. Cassagne a fait le point sur la recherche d'un directeur adjoint. Il y a eu 90 candidats, 10 entretiens virtuels et 3 entretiens en personne. Cassagne espère que le candidat retenu acceptera d'ici la fin de la semaine.
- c. Le poste de l'Ascension Parish est toujours vacant. Cassagne s'efforcera de pourvoir ce poste en février, lorsque le mandat de Don Haydel aura pris fin.

V. Élections au comité exécutif

- a. Cassagne a invité les commissaires intéressés à se manifester. Le mandat des membres du comité exécutif est d'un an. Les élections auront lieu en janvier.

VI. Calendrier des réunions 2026 – Le dernier mercredi de chaque mois. Les commissaires intéressés par l'organisation d'une réunion sont invités à contacter Cassagne.

- a. 28 janvier 2026 – Réunion sur les voyages à déterminer
- b. 25 mars 2026 – Réunion d'examen au musée WBR pour les subventions
- c. 27 mai 2026 – Quenton a demandé à accueillir la réunion, Angela a proposé son aide
- d. 29 juillet 2026 – Musée WBR
- e. 30 septembre 2026 – À déterminer

- f. 2 décembre 2026 – Musée WBR

VII. Mise à jour fédérale

- a. L'ANHA fonctionne selon une résolution continue pour les fonds de l'exercice 26 jusqu'au 30 janvier 2026. L'ANHA dépensera les fonds de l'exercice 24 d'ici le 30 septembre 2026.
- b. Cassagne commencera bientôt à établir des rapports fédéraux et contactera les commissaires au sujet du temps consacré au bénévolat.
- c. Les crédits alloués par le gouvernement fédéral devraient rester stables pour l'exercice 2026.

VIII. Mise à jour sur les projets en cours

- a. Cassagne a passé en revue les projets en cours, soulignant le projet Retail Works avec Main Street, le projet de peinture des drains BTNEP, le projet Baldwin Playground et le nouveau contrat avec Swamp Base (projets multiples) pour un montant de 20 000 dollars.

IX. Programme de subventions Atchafalaya Wild

- a. Cassagne a présenté une vue d'ensemble du programme de subventions et a communiqué les lignes directrices à la commission. L'objectif est de réaliser 4 à 5 projets de grande envergure, plutôt qu'un grand nombre de petits projets.

X. 2026, année des activités de plein air

- a. Cassagne a présenté une carte ArcGIS pour les loisirs dans l'Atchafalaya en 2026, reliant les activités de plein air au Water Heritage Trail.

XI. Mises à jour du personnel de l'ANHA

- a. Prochain voyage –
 - i. L'ANHA se rendra à Washington, D.C. en février. En décembre, l'ANHA assistera à la cérémonie d'inauguration du LUMCON. Cassagne présentera le nouveau directeur adjoint lors d'une série de réunions dans les paroisses. Le dévoilement de la fresque Sunset aura lieu le 12 décembre. LOT organise un séminaire sur le marketing touristique les 20 et 21 janvier. La réunion annuelle de la LTA aura lieu le 22 janvier à Lafayette. La conférence de la Folk Alliance Intl. se tiendra à la Nouvelle-Orléans du 21 au 25 janvier. Cassagne enverra la liste des artistes officiels qui se produiront lors du showcase.

XII. Autres questions

- a. Commentaires du public (le cas échéant)

XIII. Présentation du BTNEP

- a. Michelle Felterman et Nicki Boudreaux ont fourni des informations sur le BTNEP et les programmes de l'organisation.

XIV. Annonces des commissaires

- a. *Avoyelles* : le train des fêtes s'arrêtera à Simmesport le 3 décembre. Un fais-do-do aura lieu le 7 décembre. Spring Bayou organisera son défilé nautique de Noël. Le dévoilement de la statue de Solomon Northup aura lieu le 4 janvier, date à laquelle il a été libéré.
- b. *Iberville* : Swamp Life 2026 aura lieu en octobre. La paroisse d'Iberville achève le projet d'embarcadère de Bayou Pigeon avec la CPRA.
- c. *Lafayette* : L'ACA a annoncé la programmation des arts du spectacle pour 2026.
- d. *Lafourche* : La Cajun Music Preservation Society organise son dernier Cajun Jam de l'année. Le 6 janvier aura lieu le Cajun Mardi Gras Jam. La division sud de l'American Fisheries Society se réunira à La Nouvelle-Orléans du 5 au 8 mars.
- e. *Pointe Coupee* : le marché de Noël au Mill aura lieu les 22 et 23 novembre. La première plaque commémorative de l'inondation de 1927 sera dévoilée en décembre à New Roads. Elle remplacera la plaque commémorative Earnest Gaines le 16 janvier.
- f. *St. Landry* : Fuselier sera à Washington pour l'hommage à Clifton Chenier.
- g. *St. Martin* : le 22 novembre, brunch Duck Duck à l'Atchafalaya Basin Landing. Stelly a annoncé que l'atelier Thriving Communities avait été un succès.
- h. *St. Mary* : Le festival Spirit of Morgan City aura lieu le 29 novembre.
- i. *Terrebonne* : Black a encouragé les commissaires à consulter le site ExploreHouma.com pour obtenir des informations sur les nombreux événements organisés dans la paroisse.
- j. *West Baton Rouge* : le 12 décembre aura lieu l'Historical Happy Hour. Le West Baton Rouge Museum présente actuellement une exposition sur la vannerie amérindienne.
- k. *Service des parcs nationaux* : ils planifient déjà le Mardi Gras à Eunice. Ils réalisent une fresque murale à peindre par numéros à Eunice. Le centre de Lafayette reste fermé.

XV. Levée de la séance

- a. La séance est levée à 11 h 29.